
DPr-BRM-II.0012.2.10.2023 

Protokół Nr 92/VIII/2023 

posiedzenia Komisji Edukacji  

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 29 sierpnia 2023 r. 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -  10 radnych 

obecnych   -   6 radnych 

nieobecnych   -   4 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 91/VII/2023 z dnia 4 lipca 2023 r. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 

2023 rok – druk nr 183/2023. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 184/2023. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

bezprzetargowej na okres 15 lat, części nieruchomości położonych w Łodzi przy ulicy Czerwonej 

8 i ulicy Wólczańskiej bez numeru – druk nr 160/2023. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

bezprzetargowej na okres 20 lat, części nieruchomości położonych w Łodzi przy ulicy Henryka 

Rodakowskiego 1A i gen. Jarosława Dąbrowskiego bez numeru – druk nr 161/2023. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia rodzajów oraz 

warunków i sposobu przyznawania świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół 

prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 168/2023. 

8. Informacja Wydziału Edukacji nt. przygotowania szkół średnich do przyjęcia podwójnego 

rocznika uczniów. 

9. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 
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IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski powitał radnych, zaproszonych gości i po 

stwierdzeniu quorum otworzył posiedzenie Komisji.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski przedstawił proponowany porządek obrad.  

Poinformował, że do komisji skierowano autopoprawki do druku nr 183/2023 i druku nr 184/2023  

i zaproponował omówienie druków podstawowych wraz z autopoprawkami. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad. 

 

Ad pkt  2. Przyjęcie protokołu nr 91/VII/2023 z dnia 4 lipca 2023 r. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poinformował, że protokół został udostępniony 

w aktówce. Zapytał, czy radni zgłaszają uwagi do jego zapisu? 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół nr 91/VII/2023 z dnia 4 lipca 2023 r.  

 

Ad pkt 3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2023 rok – druk nr 183/2023 wraz z autopoprawką. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel przedstawiła projekt uchwały wraz  

z autopoprawką. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 183/2023 wraz  

z autopoprawką. 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian 

w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 183/2023 wraz z autopoprawką. 
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Ad pkt 4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 184/2023 wraz z autopoprawką. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel przedstawiła projekt uchwały wraz  

z autopoprawką. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2023-2050 – 

druk nr 184/2023 wraz z autopoprawką. 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosu „wstrzymującym 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2022-2050 – druk nr 184/2023 wraz z autopoprawką. 

 

Ad pkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

bezprzetargowej na okres 15 lat, części nieruchomości położonych w Łodzi przy ulicy Czerwonej 8  

i ulicy Wólczańskiej bez numeru – druk nr 160/2023. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Dysponowania Mieniem p. Agnieszka Dobrucka przedstawiła projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: czy szkoła występowała  

o wykupienie terenu, o którym mowa w projekcie uchwały? 

Zastępca Dyrektora Wydziału Dysponowania Mieniem p. Agnieszka Dobrucka: w 2027 roku były 

rozmowy, natomiast jest to w kompetencji Wydziału Zbywania i nabywania i nie znam szczegółów.  

Dyrektor Społecznej Szkoły Podstawowej nr 1 STO w Łodzi p. Dorota Taźbierska:  zaczęliśmy 

rozmowy w 2027 roku, zanim dostaliśmy umowę piętnastoletnią, bo od roku 1991 od kiedy znaleźliśmy 

się na ul. Czerwonej, mieliśmy umowy głównie trzyletnie, i wtedy nie było pola do rozmowy na temat 

wykupu tego budynku po cenach niekomercyjnych. My nie jesteśmy szkołą prywatną tylko społeczną, 

realizującą obowiązek szkolny i w tej chwili prowadzimy klasy od I do VIII. Jesteśmy na rynku łódzkim 

dość wyróżniającą się placówką niepubliczną, myślącą nie tylko o naszych uczniach, ale też realizujemy 

różne projekty, przedsięwzięcia w bieganiu dla szkół publicznych, niepublicznych, itp. 

Ilość miejsca, którą chcemy od miasta wydzierżawić to gwarantuje nam teren zielony, oprócz placu 

zabaw, który chcemy zrealizować.  

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: jestem jak najbardziej za tym, żeby tej 

dzierżawy udzielić, ale jestem zwolennikiem tego, ze jeżeli mamy instytucje czy podmioty, które od 

wielu lat funkcjonują na danym obszarze i dbają o to miejsce raczej mało podobne żeby coś innego 

mogłoby powstać, jestem zwolennikiem, żeby sprzedawać te obiekty z bonifikatą z zaznaczeniem na 
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kolejne inwestycje, aby to się dalej rozwijało. Ale to jest mój punkt widzenia. 

Radny p. Sylwester Pawłowski: stowarzyszenie ma zasięg ogólnopolski. Ile w skali kraju prowadzicie 

tego typu placówek? Kto jest organem prowadzącym? Czy macie osobowość prawną? 

Dyrektor Społecznej Szkoły Podstawowej nr 1 STO w Łodzi p. Dorota Taźbierska: stowarzyszenie 

jest zbiorem samodzielnych kół terenowych. W Polsce jest około 100 szkół różnego typu, pośrednio 

podległych stowarzyszeniu, wiąże na statut. Organem prowadzącym jest samodzielne Koło Terenowe nr 

55 STO. Mamy osobowość prawną. 

 

Innych pytań nie zadano i głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej na okres 15 lat, części 

nieruchomości położonych w Łodzi przy ulicy Czerwonej 8 i ulicy Wólczańskiej bez numeru – druk nr 

160/2023. 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej na okres 15 lat, części nieruchomości położonych w Łodzi 

przy ulicy Czerwonej 8 i ulicy Wólczańskiej bez numeru – druk nr 160/2023. 

 

Ad pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

bezprzetargowej na okres 20 lat, części nieruchomości położonych w Łodzi przy ulicy Henryka 

Rodakowskiego 1A i gen. Jarosława Dąbrowskiego bez numeru – druk nr 161/2023. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Dysponowania Mieniem p. Agnieszka Dobrucka przedstawiła projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Dyrektor, Właściciel Przedszkola Prywatnego p. Elżbieta Parzyńska: przez 30 lat dokonaliśmy 

bardzo dużo remontów, ale potrzebna jest jeszcze termomodernizacja. Ponieważ umowa na trzy lata jest 

zbyt krótka, prosimy o dłuższą dzierżawę. W placówce są dzieci z niepełnosprawnościami więc chcemy 

doposażyć plac zabaw w sprzęt i zabawki dla dzieci z niepełnosprawnościami. Ponieważ personel się 

dokształcił chciałabym stworzyć gabinet do terapii sensorycznej z prawdziwego zdarzenia, zapewniający 

dzieciom z niepełnosprawnościami możliwość korzystania.  

Cechą charakterystyczną placówki jest to, że od rodziców dzieci z niepełnosprawnościami nie jest 

pobierane czesne, a większość nie płaci za wyżywienie. Oczywiście dostaję pieniądze z Wydziału 

Edukacji. Od początku wojny na Ukrainie przyjmujemy dzieci z Ukrainy, w tej chwili jest 8 dzieci, które 

u nas funkcjonują bezpłatnie. 

Radny p. Sylwester Pawłowski: to jest obiekt po przedszkolu miejskim. 

Dyrektor, Właściciel Przedszkola Prywatnego p. Elżbieta Parzyńska: tak. 

Radny p. Sylwester Pawłowski: czy korzysta Pani ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych? 

Dyrektor, Właściciel Przedszkola Prywatnego p. Elżbieta Parzyńska: nie korzystam. 
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Radny p. Sylwester Pawłowski: pytam, ponieważ ma pani u siebie w placówce dzieci  

z niepełnosprawnościami i myślę, że w sposób naturalny, nie budzący wątpliwości mogłaby Pani 

korzystać z szeregu programów, np. przy łamaniu barier architektonicznych.  

Czy placówka jest uwzględniona w programie termomodernizacji Wydziału Gospodarki Komunalnej? 

Dyrektor, Właściciel Przedszkola Prywatnego p. Elżbieta Parzyńska: nie. Ja przez te wszystkie lata 

jestem przyzwyczajona do tego, ze mam obowiązek dbać o budynek z własnych kosztów. Pojawiły się 

możliwości wykorzystania środków unijnych i mam przygotowany projekt i jeśli dzierżawa zostanie 

przedłużona to zacznę działać. Jeszcze próbuję skalkulować sprawę fotowoltaiki.  

Radny p. Sylwester Pawłowski: jakie jest czesne w przedszkolu? 

Dyrektor, Właściciel Przedszkola Prywatnego p. Elżbieta Parzyńska: 950 zł i w ramach czesnego, 

oprócz realizowania tego wszystkiego co organizują placówki publiczne, mamy język angielski, 

niemiecki, wożenie dzieci na basen w Zatoce Sportu, rytmikę, gimnastykę korekcyjną, raz w roku 

wycieczka poza Łódź, raz w miesiącu audycje muzyczne i teatrzyk.   

Radny p. Sylwester Pawłowski: a jaka jest dotacja z Urzędu Miasta na jedno dziecko? 

Dyrektor, Właściciel Przedszkola Prywatnego p. Elżbieta Parzyńska: globalnie, miesięcznie dostaję 

około 100 000 zł – 120 000 zł dotacji na wszystkie dzieci, w tym z niepełnosprawnościami. 

 

Innych pytań nie zadano i głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej na okres 20 lat, części 

nieruchomości położonych w Łodzi przy ulicy Henryka Rodakowskiego 1A i gen. Jarosława 

Dąbrowskiego bez numeru – druk nr 161/2023. 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej na okres 20 lat, części nieruchomości położonych w Łodzi 

przy ulicy Henryka Rodakowskiego 1A i gen. Jarosława Dąbrowskiego bez numeru – druk nr 161/2023. 

 

Ad pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia rodzajów 

oraz warunków i sposobu przyznawania świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli 

szkół prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 168/2023. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera przedstawił projekt uchwały. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Radna p. Małgorzata Bartosiak – Sikorzyńska: w tym projekcie nie ma refundacji za okulary. Jaka jest 

przyczyna, ze nadal nie uwzględniacie bardzo ważnej choroby zawodowej nauczycieli? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: wymieniliśmy choroby, które są najbardziej 

kluczowe. W tym mogą być choroby związane z oczami, ale one muszą być chorobami wynikającymi  

z jakiegoś zdarzenia, ulegnięcie wypadkowi, cukrzycy, powikłaniom po przewlekłych chorobach, zaćmy, 

jaskry, które mieszczą się w określonej puli. Natomiast przy chorobie polegającej na wadzie wzroku nie 

dofinansowujemy okularów. To ma być zapomoga z tytułu leczenia, działań o charakterze przewlekłym, 
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długotrwałym. W ramach przyjętych założeń do tego projektu jest też to, że możemy wypłacić osobie do 

6 000 zł bez podatku. Czyli chcieliśmy przyjąć tę pulę dosyć wysokich środków, niekoniecznie 

opodatkowując je kosztami, czyli żeby osoby, które będą tych świadczeń potrzebowały mogły dostać je 

bez podatku.  

Jeżeli jest wada wzroku to tu finansowanie może być w ramach działań spoza tej uchwały czyli staranie 

się o dofinansowanie do zakupu okularów – jak każdy pracownik UMŁ.  

Radna p. Małgorzata Bartosiak – Sikorzyńska: u części nauczycieli okulary są narzędziem leczenia 

danej jednostki chorobowej. Czy w związku z tym, specjalistyczne okulary mogą być z tego funduszu 

refundowane? 

Co do drugiego wątku, to chciałabym zapytać, jaka to jest kwota w budżetach poszczególnych szkół? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: nie mieliśmy do tej pory konkretnej, zaplanowanej 

kwoty. Nie było narzuconych form bo jest to wewnętrzny regulamin każdego pracodawcy, który może 

sobie dookreślić formę dofinansowania i jej wysokość.  

Radna p. Małgorzata Bartosiak – Sikorzyńska: czyli nauczyciele mogą zwrócić się  

z wnioskiem o dofinansowanie do swoich dyrektorów? I dyrektor nie odpowie, że nie ma w budżecie 

zaplanowanych środków? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: może odpowiedzieć, że nie ma, bo musi mieć 

zarezerwowane te środki w budżecie.  

Radny p. Sylwester Pawłowski: uchwała, która dziś zmieniamy została przyjęta nieco ponad dwa lata 

temu. Czy w oparciu o tamtą uchwałę nasuwają się jakieś wnioski co do skuteczności działania tej formy 

rekompensaty w obszarze zdrowia? Czy ta nowelizowana uchwała ma akceptację związków 

zawodowych? 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: nie wiem czy niesie znamiona wsparcia i pomocy, 

natomiast na pewno dofinansowania są większe niż były, gdy te środki były na terenie placówek. Każda 

placówka miała określoną pulę środków na ten fundusz i z reguły z końcem roku ten fundusz był 

rozdysponowywany. Teraz te środki są w jednym miejscu i górną granicą jest poziom opodatkowania. 

Więc jeśli ktoś przedłoży dokumenty, to dostaje pieniądze. Myślę, że jest pozytywny odbiór wśród ludzi. 

Natomiast czy daje jakieś wsparcie? Nie jestem w stanie tego oszacować, na pewno te reguły, które 

przyjmowaliśmy miały być proste, oczywiste i klarowne. Spełniasz warunek, osiągasz możliwość 

dofinansowania tego wsparcia.  

Co do opinii związków zawodowych, to ten projekt był już przygotowany dużo wcześniej, były jednak 

pewne symptomy, które różniły nas w zakresie przyjęcia projektu, temat został zatrzymany, w czasie 

wakacji udało się pewne konkretne punkty, w ramach przyjętej propozycji zmian doprecyzowane jeszcze 

i myślę, że uzyskaliśmy duży wspólny konsensus w tych działaniach. Oczywiście zawsze jest jakaś 

minimalna różnica, ale myślę, że to jest coś, co od dłuższego czasu liczyliśmy, że osiągniemy to 

wspólnie. Każdy ze związków zawodowych, który uczestniczył w tym procesie, jak i my, może 

powiedzieć „udało się”.  

 NSZZ „Solidarność” Oświata Łódź – Bałuty p. Ryszard Zdrzalik: zwracają się do nas nauczyciele, 

którzy ze względu na wiek muszą co dwa lata zmienić okulary. Głównie chodzi o humanistów, trudno 

jest prowadzić lekcje jęz. polskiego nie widząc dobrze liter. W związku z tym uważam, że w regulaminie 

zostało to nieuwzględnione i to jest błąd. Muszę również zauważyć, że gdy budżet był w szkole, to był 

wykorzystywany w 100%, teraz gdy jest scentralizowany to nie jest wykorzystywany w całości. 

I powiedzenie, że jest lepiej nie odpowiada rzeczywistości. Mniej osób się zgłasza w ramach tego 

budżetu, dlatego dostają więcej pieniędzy bo jest ich dużo i są z tego powodu nie wykorzystane te środki. 
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Nie ulega wątpliwości, że należałoby mimo wszystko pochylić się nad nauczycielami, którzy chcą 

pracować w zawodzie i muszą co jakiś czas zmienić okulary żeby dobrze widzieć.  

 

Innych pytań nie zadano i głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia rodzajów oraz warunków i sposobu przyznawania świadczeń 

w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 

168/2023. 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie określenia rodzajów oraz warunków i sposobu przyznawania świadczeń w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli szkół prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 168/2023. 

 

Ad pkt 8. Informacja Wydziału Edukacji nt. przygotowania szkół średnich do przyjęcia 

podwójnego rocznika uczniów. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk przedstawiła informację nt. 

przygotowania szkół średnich do przyjęcia podwójnego rocznika uczniów. 

 

Półtora rocznika uczniów w naborze na rok szkolny 2023/2024. 

W związku ze zmianami w przepisach prawa oświatowego, podwyższającymi wiek rozpoczęcia realizacji 

obowiązku szkolnego, do klas pierwszych szkół podstawowych jednocześnie zostały przyjęte dzieci 6-  

i 7-letnie.  Uczniowie Ci wzięli już udział w rekrutacji do szkół średnich na rok szkolny 2022/2023,  

w efekcie czego w Łodzi wtedy przyjęliśmy do klas pierwszych 7 500 uczniów, (o 36 procent więcej niż 

w roku poprzednim). W nadchodzącym roku szkolnym wstępnie przygotowaliśmy dla absolwentów szkół 

podstawowych ponad 9 000 miejsc w szkołach ponadpodstawowych, jednakże była to liczba 

niewystarczająca i  po przydziale kandydatów,  w dniu 13 lipca 2023 r. zwiększono liczbę miejsc do 

9 405, tworząc dodatkowe oddziały w 10 placówkach.  

 

Dodatkowo utworzone oddziały 

Dodatkowe oddziały utworzono w: VI LO, XVIII LO, XXI LO, XXIV LO, XXIX LO, XXXLO, XLVII 

LO, Technikum nr 19 (CKZiU), Technikum nr 2 (ZSEiU), Technikum nr 20 (ZSET). 

 

Inwestycje w szkołach ponadpodstawowych w związku z dostosowaniem placówek na potrzeby 

utworzenia większej liczby oddziałów. 

Aby zapewnić uczniom i nauczycielom właściwe warunki do nauki i pracy niezbędne jest dostosowanie 

posiadanej infrastruktury, podjęcie działań remontowo – modernizacyjnych, pozwalających na 

utworzenie dodatkowych sal lekcyjnych. Konieczne jest również doposażenie szkół w niezbędny sprzęt  

i pomoce dydaktyczne.  Na wystosowane pismo w sprawie wsparcia finansowego inwestycji 

oświatowych Miasta Łodzi Ministerstwo Edukacji i Nauki odpowiedziało negatywnie. 
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Szczegółowy zakres zadania i wykaz placówek wraz z kwotami przeznaczonymi na realizację zadania 

przedstawia poniższa tabela: 

l.p. Placówka Nazwa zadania 
Wartość 

zadania 
 Szczegółowy zakres zadania   Uwagi  

1 

Zespół Szkół 

Ogólnokształcących 

nr 1 

Dostosowanie budynku 

Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących nr 

1 na potrzeby 

utworzenia w 2023 roku 

nowych oddziałów  

66 519,00 zł 

 modernizacja sali informatycznej, 

sali lekcyjnej i biblioteki, zakup 

stolików uczniowskich, krzeseł 

uczniowskich, biurka, regałów, 

tablicy tryptyk  

 Budżet Miasta  

2 
I Liceum 

Ogólnokształcące 

Dostosowanie budynku 

I Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

170 000,00 zł 

zabudowa korytarza i wydzielenie 

dodatkowych sal dydaktycznych, 

naprawa nawierzchni na boisku, 

modernizacja instalacji 

wentylacyjnej i oświetleniowej w 

szatni przy sali gimnastycznej, 

modernizacja natrysków, renowacja 

parkietu na sali gimnastycznej,  

modernizacja instalacji 

wentylacyjnej w sali gimnastycznej i 

klatkach schodowych, wymiana 

pisuarów oraz utworzenie nowej 

kabiny w-c i montaż nowego 

pisuaru, malowanie klatek 

schodowych, przystosowanie 

pomieszczenia harcówki na sale 

lekcyjne 

 Budżet Miasta  

3 
II Liceum 

Ogólnokształcące 

Dostosowanie budynku 

II Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

50 000,00 zł 

 modernizacja sanitariatu - wymiana 

instalacji wodnej i kanalizacyjnej, 

montaż okładzin ściennych i 

podłogowych, malowanie, biały 

montaż  

 Budżet Miasta  

4 
 IV Liceum 

Ogólnokształcące 

Dostosowanie budynku 

IV Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

300 000,00 zł 

 modernizacja sanitariatów - 

wymiana pionów instalacji wodnej i 

kanalizacyjnej, montaż okładzin 

ściennych i podłogowych, 

malowanie, biały montaż, 

modernizacja sali lekcyjnej   

 Budżet Miasta  

5 
VI Liceum 

Ogólnokształcące  

Dostosowanie budynku 

VI Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów.  

118 000,00 zł 

Modernizacja toalety przy sali 

gimnastycznej, toalet w piwnicy, 

adaptacja pomieszczenia w piwnicy 

na sale lekcyjną, adaptacja 

pomieszczenia gospodarczego na 

szatnie uczniowskie, wymiana 

oświetlenia w korytarzach 

piwnicznych  

Budżet Miasta 

6 
VIII Liceum 

Ogólnokształcące  

Dostosowanie budynku 

VIII Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów. 

44 608,00 zł 

 Modernizacja trzech sal 

dydaktycznych, zakup mebli 

uczniowskich, szafek i pomocy 

dydaktycznych 

Budżet Miasta 
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7 
IX Liceum 

Ogólnokształcące  

Dostosowanie budynku 

IX Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

27 035,00 zł 

Modernizacja pomieszczeń z 

przeznaczeniem na sale lekcyjne dla 

nowych oddziałów  

Budżet Miasta 

8 
XIII Liceum 

Ogólnokształcącego 

Dostosowanie budynku 

XIII Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

40 000,00 zł 

 modernizacja parkietu w sali 

gimnastycznej - wymiana 

uszkodzonych klepek parkietowych, 

cyklinowanie i lakierowanie  

 Budżet Miasta  

9 
XV Liceum 

Ogólnokształcącego 

Dostosowanie budynku 

XV Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

20 000,00 zł 
 zabudowa korytarza i wydzielenie 

dodatkowej sali dydaktycznej  
 Budżet Miasta  

10 
XVIII Liceum 

Ogólnokształcące 

Dostosowanie budynku 

XVIII Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

170 000,00 zł 

 modernizacja czterech sal 

lekcyjnych, utworzenie sali lekcyjnej 

z pomieszczenia magazynu, 

modernizacja instalacji 

kanalizacyjnej na potrzeby 

sanitariatów uczniowskich (wymiana 

pionu)  

 Budżet Miasta  

11 
XX Liceum 

Ogólnokształcące 

Dostosowanie budynku 

XX Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

15 000,00 zł 

modernizacja dwóch pomieszczeń 

(biblioteki oraz sali fitness) z 

przeznaczeniem na sale lekcyjne  

 Budżet Miasta  

12 
XXIII Liceum 

Ogólnokształcące 

Dostosowanie budynku 

XXIII Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

40 000,00 zł 
 modernizacja trzech pomieszczeń z 

przeznaczeniem na sale lekcyjne  
 Budżet Miasta  

13 
XXV Liceum 

Ogólnokształcące 

Dostosowanie budynku 

XXV Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

235 170,00 zł 

 modernizacja sali lekcyjnej, 

wydzielenie dodatkowego miejsca 

na utworzenie sanitariatu dla 

uczniów, zakup stolików 

uczniowskich, krzeseł uczniowskich, 

biurek, kompletu szaf, komputera, 

projektora, tablicy  

 Budżet Miasta  

14 
XXIX Liceum 

Ogólnokształcące 

Dostosowanie budynku 

XXIX Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

170 000,00 zł 

 zabudowa korytarza i wydzielenie 

dodatkowej sali dydaktycznej, 

utworzenie 2 sal lekcyjnych w 

pomieszczeniach piwnicznych  

 Budżet Miasta  

15 
XXXIII Liceum 

Ogólnokształcące  

Dostosowanie budynku 

XXXIII Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów.  

159 000,00 zł 

Modernizacja instalacji elektrycznej, 

oświetleniowej oraz sali lekcyjnej do 

zajęć dydaktycznych poprzez 

adaptację zaplecza sali geograficznej 

Budżet Miasta 
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16 
XXXIV Liceum 

Ogólnokształcące 

Dostosowanie budynku 

XXXIV Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

136 800,00 zł 

 modernizacja sanitariatów,  remont 

szatni, natrysków i sanitariatów przy 

sali gimnastycznej, zakup mebli 

uczniowskich, szafek, biurka i 

monitora interaktywnego, laptop i 

wykładziny  

Budżet Miasta  

17 
XLII Liceum 

Ogólnokształcące 

Dostosowanie budynku 

XLII Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

285 000,00 zł 

 Wymiana stolarki okiennej, 

malowanie sal lekcyjnych, naprawa 

węzła cieplnego, wymiana windy 

towarowej, remont stanowiska do 

wydawania posiłków  

 Budżet Miasta  

18 
XLIII Liceum 

Ogólnokształcące 

Dostosowanie budynku 

XLIII Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

170 000,00 zł 

 modernizacja sali lekcyjnej: 

naprawa podłogi, montaż 

wykładziny, rozprowadzenie sieci 

internetowej, zakup stolików 

uczniowskich, krzeseł uczniowskich, 

biurek, regałów, tablic  

 Budżet Miasta  

19 
XLVII Liceum 

Ogólnokształcące 

Dostosowanie budynku 

XLVII Liceum 

Ogólnokształcącego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów  

117 460,00 zł 
 wymiana stolarki okiennej, zakup 

sprzętu komputerowego  
 Budżet Miasta  

20 

Zespół Szkół 

Ekonomiczno - 

Turystyczno - 

Hotelarskich 

Dostosowanie 

budynków Zespołu 

Szkół Ekonomiczno - 

Turystyczno - 

Hotelarskich na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów.  

10 000,00 zł 
Modernizacja wejścia do szkoły i 

stolarki drzwiowej zewnętrznej  
Budżet Miasta 

21 

Zespół Szkół 

Przemysłu 

Spożywczego  

Dostosowanie budynku 

Zespołu Szkół 

Przemysłu 

Spożywczego na 

potrzeby utworzenia w 

2023 roku nowych 

oddziałów.  

17 000,00 zł Zakup pieca konwekcyjnego Budżet Miasta 

22 

Zespół Szkół 

Edukacji 

Technicznej 

Dostosowanie budynku 

Zespołu Szkół Edukacji 

Technicznej na potrzeby 

utworzenia w 2023 roku 

nowych oddziałów.  

103 968,00 zł 

Modernizacja stolarki okiennej, 

modernizacja instalacji elektrycznej, 

malowanie ścian i sufitów, 

modernizacja oświetlenia, wymiana 

drzwi wewnętrznych.  zakup ławek i 

krzeseł, biurek i szaf 

Budżet Miasta 

23 
Zespół Szkół 

Rzemiosła 

Dostosowanie budynku 

Zespołu Szkół 

Rzemiosła na potrzeby 

utworzenia w 2023 roku 

nowych oddziałów.  

34 440,00 zł 

Modernizacja instalacji 

wodociągowej, utworzenie przyłącza 

wodnego na potrzeby nowych 

oddziałów  

Budżet Miasta 

    RAZEM 2 500 000,00 zł     

 

 

Całkowita wartość zadania wynosi 2 500 000,00 zł. 
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Faza pytań i dyskusji. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: czy występowaliście do Ministerstwa  

Finansów o zwrot tych środków? 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk: będziemy występować o zwrot 

kosztów związanych z dostosowaniem pomieszczeń, zwiększeniem liczby sal dydaktycznych. Wcześniej 

występowaliśmy o zwiększenie środków w ramach subwencji, ale otrzymaliśmy odmowę.  

 

Ad pkt  9. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski poinformował: 

1. Wpłynęło zaproszenie na inaugurację roku szkolnego 2023/2024 w dniu 4 września o godz. 12:00  

w XXXIII Liceum Ogólnokształcącym.   

2. Jest prośba, aby uczulić dyrektorów placówek (zarówno w szkołach podstawowych jak  

i ponadpodstawowych) i spowodować wywieszenie w miejscach widocznych  numerów pomocowych dla 

dzieci i młodzieży, zwłaszcza chodzi o numer 116 111, który został skutecznie wykreślony przez ministra 

Edukacji z podręcznika. Jest to numer funkcjonujący od wielu lat, prowadzony przez fundację, która ma 

doświadczonych psychologów i osoby, które mogą pomóc, zwłaszcza teraz, gdy jest coraz więcej 

przypadłości psychologiczno – psychiatrycznych wśród dzieci i młodzieży.  

3. Radny p. Sylwester Pawłowski poinformował:  wszyscy radni otrzymali w czasie wakacji pismo  

p. D. Balceraka dotyczące sposobu poinformowania go o rozwiązaniu umowy najmu sali gimnastycznej 

przy ul. Wileńskiej. Wiosną tego roku przyjmowaliśmy uchwałę o wyrażeniu zgody na długoletnią 

dzierżawę dla szkoły kosmetycznej. Wtedy przy dyskusji nad tym problemem nie poinformowano nas, że 

tam są inne, pomniejsze umowy podpisane, natomiast o wypowiedzeniu umowy najmu pan D. Balcerak 

dowiedział się w lipcu czyli w momencie, kiedy uchwała został przyjęta, czas na rozwiązanie umowy, 

zgodnie z zapisem w umowie trzy miesiące, ale różnice pomiędzy ta salą gimnastyczną, a innymi 

wynajmowanymi polega na tym, że ona jest całkowicie wyposażona w sprzęt do gimnastyki artystycznej, 

akrobatyki i gimnastyki sportowej. To jest alternatywne rozwiązanie w hali MOSIR przy ul. Karpackiej. 

Zdemontowanie tego wiąże się z faktem, że młodzież korzystająca z trenerów, instruktorów  

a uprawiająca te dyscypliny sportu pozbawiona zostaje zaplecza. Nie ma wskazania innego, podobnego 

obiektu, do którego można było by przenieść ten sprzęt.  

Pytanie moje jest takie do dyrektora Wydziału Edukacji, czy znana jest forma wykorzystania sal 

gimnastycznych w tych obiektach, które takimi dysponują, w ilości, np. dwóch lub trzech, gdzie można 

było by stosowną ofertę złożyć?  Pytam również o to, dlatego że szkoła do tej pory, ta niepubliczna 

średnia i wyższa licencjacka nie korzystała z tej Sali gimnastycznej. Adoptowano jedno z pomieszczeń w 

budynku po Miejskiej Pracowni Urbanistycznej, która się stamtąd wyprowadziła zresztą nasze archiwum 

CUWO jeszcze tam pozostaje (na ul. Wileńskiej). W związku z tym wcześniej młodzież tej szkoły 

średniej i licencjackiej korzystała z obiektu, który nie był uwzględniany w przedmiocie wykorzystania 

sali gimnastycznej. Myślę, że tu zabrakło przepływu informacji pomiędzy poszczególnymi komórkami. 

Ja rozumiem człowieka, który się dowiaduje o tym w połowie lipca, że będzie miał rozwiązaną umowę, 

ale zarzuty jakie się pojawiają pod naszym adresem dotyczą faktu, że był cały proces procedowany,  

a jemu jako partnerowi (można nawet powiedzieć biznesowemu, bo przecież płacił za to miastu) nie 

przedstawiono projektu do zaopiniowania, nie wprowadzono go w proces dzierżawy i szukania innych 

rozwiązań dla siebie.  

Rozmawiałem z dzierżawcą na ten temat, z punktu widzenia opłat jakie będzie ponosił nie jest 

zainteresowany tym żeby tam się odbywały zajęcia, bo chce swojej młodzieży stworzyć warunki do 
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wychowania fizycznego w ramach programu, tym bardziej, że program dla szkoły średniej i wyższej 

przewiduje określony zakres ćwiczeń, a nie jest tylko spolaryzowane na gimnastykę sportową, 

artystyczną i akrobatykę. W związku z tym, czy jest szansa, aby dokonać penetracji naszych obiektów 

 i ewentualnie z panem D. Balcerakiem porozmawiać na ten temat, bo ja nie wiem czy on w ogóle do was 

trafił. Ja mówię o problemie, który trafił do rady Miejskiej, ale ona nie rozwiązuje problemów samoistnie, 

korzysta z daleko idącego wsparcia, opinii, a nawet decyzji Urzędu Miasta. Stąd moja prośba, żeby się 

tym bliżej zająć. Pismo skieruję na adres mailowy pana dyrektora i prosiłbym w imieniu własnym i może 

nas wszystkich w Komisji, aby się tym problemem zająć, rozejrzeć, nie mówię, aby przyjść z pomocą 

ostateczną. 

4. Wydział Edukacji przysłał odpowiedź na pismo nr DPr-BRM-II.0005.2.32.2323 w sprawie rekrutacji 

do przedszkoli. Przewodniczący Komisji poprosił, aby Wydział przekazał odpowiedź wnioskodawczyni 

oraz do wiadomości Przewodniczącego Rady Miejskiej i do wiadomości Komisji Edukacji. 

 

Innych spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski podziękował za udział i zamknął 

posiedzenie Komisji. 

 

 

 

 

Protokół sporządziła     Komisja przyjęła protokół 

Anna Czyżykowska      Krzysztof Makowski 

 

Sekretarz Komisji     Przewodniczący Komisji 


